
 

Igazgatói tájékoztató 

a 2009. július 6. és 2009. augusztus 15. közötti időszakról 

 

 

Tisztelt Elnökségi Tag Sporttársak! 

 

Bevezető 

 

Az eltelt alig több mint egy hónapról adok rövid ismertetést. S most kivételesen valóban rövid leszek, 

amit nem csak az áttekintett időszak rövidsége indokol, hanem az is, hogy az előző elnökségi ülésre az 

elmúlt egy évről már készítettem egy beszámolót.  

Létszámadatok 
 

Ezen a téren, az előző jelentésben közölt féléves adatokhoz képest említésre méltó változás nem történt. 

 

Pénzügyi adatok 

 

Igen nehéz időszakon van túl a szövetség, s fellélegezni is csak rövid időre tudunk, mert csak az előttünk 

álló egy-két hónapra vonultak el a viharfelhők a fejünk fölül. Ahogy arról még esik szó, az időközben 

beérkezett állami- és pályázati támogatásaink átcsoportosításával kifizettük és lezártuk határidős 

pályázatainkat.   

 

Szervezeti élet 

 

Az elmúlt hónapban, az apparátus tagjainak nyári szabadságai miatt átálltunk a rövidített, napi nyolc és 

fél órás nyitva tartásra, s szakbizottságaink is nyári szünetet tartanak.  

 

Erre az időszakra esett a KvVM-ben rendezet NFI fotókiállítás megnyitója is, amelyen a média 

nyilvánossága előtt szólhattam a magyar és a nemzetközi szövetségről, s nem utolsó sorban az Év vidéke 

programról.  

 

Az Év vidéke bizottság is rendszeresen ülésezik, s nagyon jól állnak a 2010-11-es program előkészületei.  

A program koordinátora Kis-Gyalog Rita, külső pályázati forrásokra támaszkodva végzi munkáját. 

Szintén ezt a forrást használtuk a három napos bejárás során, amikor is a bizottság tagjai, a helyi és a 

szlovák természetbarát vezetőkkel, valamint az NFI képviselőivel közösen, autóbusszal és gyalogosan 

bejárták a célterületet, s megismerkedtek a programban közreműködő partnerekkel.  

 

Az időszak két legjelentősebb nemzetközi programja a szlovák-magyar vezetői találkozó, és az erdélyi 

turistatalálkozó voltak. Az elsőn Pálmai Vencel titkár, míg a másodikon Pusztay Sándor alelnök 

képviselte a szövetséget.  

 

Közben többször ülésezett az ügyvezetés is. Erre elsősorban a Sportlétesítmények ZRT. megvásárlásra 

benyújtott pályázatunk kapcsán felmerülő feladatok és döntések miatt volt szükség.  

 

Néhány ponton módosítanunk kell az alapszabályt is, így ennek előkészületei is elindultak.  

 

A szervezeti életet érintő többi programról a következőkben között szólunk. (Év vidéke program, 

Természetbarát Turistakártya, MENET pályázat, TÁMOP, norvég, szlovák-magyar, stb.) 
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Alapteremtés, pályázati munka   

 

Az elmúlt időszakban beadással, néhány hiánypótlással lezárult több pályázati programunk: az NCA-nál 

nyert 2008-as működési és nemzetközi tagdíj pályázatunk, az ÖM-es NOWA és TOCS pályázatunk, s 

folyamatosan nyújtjuk be a TÁMOP pályázati előrehaladási jelentéseit.  

 

A MENET pályázat is a megvalósulás szakaszába lépett. Mivel a 22 milliós program – eléggé érthetetlen 

módon - időközben teljesen utófinanszírozott projektté alakult, az ügyvezetés egy olyan 10 millió 

forintos takarékszövetkezeti kölcsön felvétele mellett döntött, amely nem érinti a szövetség vagyonát, 

mert fedezetéül a pályázat támogatási szerződése szolgál. A kölcsönszerződés előkészítése több hetes 

adminisztrációs herce-hurcával járt. 

 

Aláírtuk az ÉV vidéke program 6 milliós MEH támogatási szerződését (utófinanszírozás!)  és megkaptuk 

hozzá a Táncsics Alapítvány támogatását is.  

 

Beadott pályázataink közül elutasították az NCA-hoz beadott kiadvány (Magazin) és szlovák-magyar 

kapcsolatépítő (Év vidéke) pályázatunkat, viszont nyert a működési pályázatunk (5 millió), valamint az 

Év vidéke kiadványra és a nemzetközi tagdíjra benyújtott pályázatunk.  Időközben megkaptuk az 

elszámolt TOCS második részletét is. 

 

A projektek között szólunk egyéb pályázati terveinkről is. 

 

Projektek   

 

Végéhez közeledik a Természetbarát Turistakártya programunk első szakasza is, amit a várakozásnak 

megfelelő eredménnyel zárhatunk. Több mint ötven támogató, kedvezményt nyújtó partnerrel kötöttünk 

szerződést, hála Pusztay Sándor elnökhelyettes és Erdélyi Tibor projektmenedzser munkájának.  

 

Gőzerővel készítjük elő a szeptemberi dobogókői programokat, amelyek között olyan nagyszabású 

rendezvények szerepelnek, mint a TÁMOP záró tréningje, a Természetjárók Napja, a MENET pályázat 

képzési programja és az MTSZ közgyűlése.   

 

Már említettük a Sportlétesítmények Zrt. megvásárlásához kapcsolódó programunkat, amelyről Elnök úr 

részletes tájékoztatást ad. 

 

Az Év vidéke program kapcsán a Nemzeti Parkkal, a szlovák partnerrel és az NFI-vel együttműködve 

egy nagypályázat beadását készítjük elő, de csak akkor adjuk be, ha annak megvalósíthatóságát biztosan 

látjuk.  

 

További pályázati lehetőségeket keresünk a Norvég és Visegrádi program keretei között. Ezekről néhány 

hét múlva tudunk biztosat mondani.  

 

Rendezvények    

 

Mivel az elmúlt hónapban megvalósult rendezvényekről már szóltunk (szlovák-magyar, erdélyi 

találkozó, Év vidéke bejárás), a tervezett féléves programot pedig mellékeljük, így itt most csak 

megemlítjük, hogy a szövetség vezetősége is készül a Dunántúli Természetbarát Vezetők Találkozójára.  
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Képzések 

 

Az előkészítés alatt lévő képzések közül megemlítjük a TÁMOP utolsó tréningjét, a MENET pályázat 

képzéseit és a féléves programban szereplő természetfotós és újságíró képzéseket.  

 

Kiadványok  

 

A megjelent kiadványok között említjük a Természetbarát Turistamagazin havi számait, megjegyezve, 

hogy az előfizetők száma nagyon lassan nő. A TOCS és a NOWA pályázat elszámolásához készült 

beszámoló kiadványunk is említést érdemel. Az év vidéke kapcsán egy brosúra összeállításán dolgozunk, 

s itt kell megemlítenünk az új honlap tartalmi és formai megújításra irányuló munkát is, amit a MENET 

pályázat keretében Vidovenyecz Zsolt elnökségi tagunk koordinál.  

 

Kapcsolatok 

 

Ezen a területen a legfontosabb azoknak az új kapcsolatoknak a kiemelése, amelyeket az Év vidéke 

bejárás (helyi civilek, vállalkozók, polgármesterek, külföldi partnerek.), valamint a Természetbarát 

Turistakártya szervezése  során szereztünk.  

 

Infrastruktúra 

 

Az infrastruktúra fejlesztés kapcsán csak egy kiadós beázásról számolhatunk be, amely használhatatlanná 

tette a felszerelt projektirodát. A biztosítási ügyintézés után felújítjuk a helyiséget. Azt is el kell 

mondanunk, hogy a MENET pályázat kapcsán az öt számítógépes munkahelyet és a belső hálózatot 

felújítjuk, s kialakítjuk a régen várt videokonferencia termet is.  

 

  

 

Budapest, 2009. július 31. 

 

 

 

          

           Duró Imre 

                         igazgató 

  

 


